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Lederens betraktninger

Lederens betraktninger

NHF Oslo skaper endring
2022 viser med all tydelegheit at Norges 
Handikapforbund Oslo utgjer ein forskjell i Oslo. Det 
gir positive konsekvensar for funksjonshemma i byen 
vår. Vi blir i aukande grad spurt og hørt i saker som 
er viktige for våre medlemmer. For folk som ønsker at 
funksjonshemma skal kunne delta i samfunnet som 
alle andre, er eit medlemsskap i NHF Oslo ei svært god 
investering. Nedanfor gir eg deg nokre få eksempel på 
kvifor NHF Oslo er ein viktig organisasjon for byens 
funksjonshemma borgarar. Resten kan du lese om i 
sjølve årsmeldinga.

Til kamp for ei god TT-ordning - igjen
NHF Oslo har følgt TT- ordninga tett over mange år. 
Vi har vore førande i kampen for å redde bl.a. både 
kvalitet og antal fritidsreiser dei siste 13 åra, og vi har 
vunne kampane. 

Erfaringa vi har, kombinert med den gode kontakta 
med grasrota i organisasjonen, gjorde  at vi raskt 
skjønte kva som sto på spel, både då Ruter fekk 
problem etter å ha overtatt kjørekontoret for TT, 

og då Minibuss 24-7 overtok spesialbilkjøringa. 
Vi snakka med folk, gjorde undersøkingar, og laga 
oppsummerande rapportar. Vi sørga for  å holde 
bystyrepolitikarar oppdaterte på situasjonen, slik at 
dei kunne kreve svar og handling frå ansvarleg byråd. 
Vi heldt tett kontakt med Ruter og deira toppledelse 
gjennom heile hausten. Vi var den organisasjonen 
som var konstant tett på saka. Alt dette bidrog til at 
saka fikk det fokuset som var nødvendig for å skape 
forbetring. Ved årets slutt var det gjort tydelege 
forbetringar, men det var endå ikkje godt nok. Derfor 
føl vi saka vidare.

Endeleg billegare TT
I mange år har NHF Oslo bedt om at TT-billettar 
må få same pris som ein Ruter-billett. Dei siste åra 
har fleire bystyreparti sett på om det er muleg å få 
til ein prisreduksjon. I haust hadde vi god kontakt 
med Rødt si bystyregruppe om dette. Dei fremma 
krav om lik pris på TT og på vanleg kollektivbillett i 
budsjettforhandlingane med Byrådet.  Det enda opp 
med at ei TT-reise i 2023 blir 15 kroner billegare enn 
den prisen Byrådet hadde lagt opp til. Dette priskuttet 
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hadde ikkje komme utan NHF Oslo sitt langvarige 
påvirkningsarbeid. Det hadde heller ikkje komme utan 
politikarar som lytta til det vi sa, forsto at dette måtte 
prioriterast, og gjorde noko med det. 

Enkelte spør om det lønner seg å vere medlem i NHF. 
Er du TT-kunde, har du i 2023 spart inn nok på TT, til 
at du har dekka opp eit hovedmedlemskap i NHF etter 
knappe 24 TT-turar.

Eit løft for universell utforming
I fleire år har NHF Oslo sine krav om mange 
millionar ekstra til universell utforming av 
skolebygg, kommunale bygg og uteområde generelt, 
og kollektivtrafikk, blitt tatt med inn i Rødt sine 
budsjettforhandlingar med Byrådet. Krava våre 
har i stor grad enda med å bli innfridde. Vi har 
stilt spørsmål til byrådspartia om kor lenge Rødt 
skal måtte redde dei på universell utforming.  I 
2023-budsjettet tok byrådet sats sjøl og budsjetterte 
med 129,6 millionar til universell utforming. Det var 
nesten like mykje som sluttforhandlingane enda på 
året før. Samtidig tok byrådet godt grep om arbeidet 
med ein handlingsplan for universell utforming. 
Her blei NHF/SAFO, FFO og rådet trekt tungt inn i 
planleggingsarbeidet. Målet er ein handlingsplan med 
budsjettplan for åra framover. Det vil vere eit stort løft 
for å få ein universelt utforma by innan 2030.

Politikarar som løfter våre saker
Stadig fleire politikarar lyttar godt til det vi seier og 
løfter våre saker politisk. Vi har slike  politikarar i 

alle bystyrepartia. Skal vi få politiske gjennomslag 
som sikrar større deltaking og likestilling for 
funksjonshemma, er det heilt nødvendig å gi 
politikarar  innsikt som gjer at dei forstår og har eit 
godt faktagrunnlag til diskusjonane dei skal stå i. Det 
leverer vi på og skal fortsette å levere på.

Bystyrets kontrollkomité har i 2021-22 bedt om, 
eller fått forvaltningsrevisjon på fleire områder 
der vi opplever at kommunen ikkje leverer godt 
nok, eksempelvis BPA, spesialundervisning og 
tilgjengelegheit til sentrum. Slike revisjonar gir både 
politikarane og oss faktabasert kunnskap som gir godt 
grunnlag for krav om forbetringar. Ei stor takk til dei 
politikarane som bidrar.

Den store anerkjenninga
Det er vanskeleg å betrakte NHF Oslo sitt arbeid i 
2022, utan å komme inn på St. Halvard-medaljen 
eg fikk tildelt i mai. Eg meiner dette er ein pris 
som eg deler med heile  NHF Oslo. Det er også ei 
anerkjenning av at den kampen vi saman kjemper for 
funksjonshemma si likestilling og samfunnsdeltaking, 
er viktig for andre enn oss sjøl, den er også viktig for 
Oslo kommune. 

Saman har heile NHF Oslo gjort ein kjempejobb i 
2022. Vi bidrar til at Oslo blir ein betre by – for alle. 
Det skal vi saman fortsette med i 2023.

NHF Oslo var di sterke stemmer i 2022. Det skal NHF 
Oslo fortsatt vere. Ver ei sterk stemme du også!

“Kutta vi fikk gjennomslag for i TT-prisen 
for 2023, gir deg innsparingar som etter 
knappe 24 TT- turar er nok til å betale 

hovedmedlemskapet ditt i NHF.
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“

Magnhild Sørbotten, 
regionleder

Karl Haakon Sævold,  
nestleder

Inger-Lise Kristiansen, 
styremedlem

Øyvind Gerhardsen,  
styremedlem

Ingrid Njerve, 
styremedlem

Jørgen Foss,  
regionkontorleder 

Sadia Jabeen Iqbal, 
styremedlem

Gunjit Pahil,  
styremedlem

Regionstyret 2022

Tilrettelagt Transport skal være en 
forutsigbar og trygg tjeneste, som gir 

personer med funksjonsnedsettelser mer 
bevegelsesfrihet i Oslo.

Fra årsmøteuttalelsen «Gi oss en TT-tjeneste som 
gir oss samme mulighet til å delta»
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Norges Handikapforbund Oslo er byens fremste 
interesseorganisasjon for funksjonshemmede og 
likestilling. For å nå våre mål om et likeverdig og 
likestilt Oslo stilles det store krav til politikken som 
blir ført i hovedstaden. Vårt samarbeid med politikere 
og embetsverk er helt avgjørende for at vi skal nå frem 
med vårt interessepolitiske arbeid. Vårt arbeid bygger 
på landsmøtets vedtatte strategi og interessepolitiske 
program og regionens vedtatte styringsdokumenter. 

NHF Oslo har et tett og godt samarbeid med flere andre 
interesseorganisasjoner som deler vårt interessepolitiske 
grunnsyn i forhold til likeverd og likestilling i samfunnet. 

NHF Oslo består av 15 lokallag, som jobber både interesse- 
politisk og diagnoserettet, i tillegg til å være sosiale 
møteplasser og viktige arenaer for likepersonarbeid.

Medlemmer

Lokallag

Om oss

1356

15
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Viktige hendelser 2022

Januar

Februar

April

Mars

Mai

Digital rådssamling med tema BPA

5. april
Møte for rådsrepresentanter og 

brukermedvirkere, innledning fra Odvar 
Jacobsen. Tema var “Helsefellesskap”, som er 

fortsettelsen av samhandlingsreformen.

NHF Oslo deltar i demonstrasjon for 
CRDP foran Grubbegata 1.

Digitalt seminar
Om og med ombudet. (pasient- og brukerombud 
Anne-Lise Kristensen og hennes kollega Oddvar 
Faltin) og 11. oktober (Erik Thon).

OsloFunker: 
“Universelt utformet Oslo – en utopi?”

Rekrutteringsdag hos Scandic

Øybåtene er utbedredt, vi tester dem

1. mai-markering

Utdeling av St. Halvard til regionleder 
Magnhild Sørbotten

https://www.facebook.com/watch/live/?ref=watch_permalink&v=3348375188739622
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Juni

September

November

Desember

Oktober

Stolthetsparaden

Digital Pride-sending

Magnhild på Østlandssendingen
Om universell utforming på 

lekeplasser

Nettmøteserie
Om og med ombudet. 

11. oktober (Erik Thon)

Dagsnytt 18, Magnhild
Regionleder Magnhild Sørbotten tok til orde for at 
myndighetene må sidestille kravene til universell 
utforming og miljøet når det skal bygges nye 
lekeplasser, da hun stilte i Dagsnytt 18-sending 
mandag 3. oktober.

3. desember
FN-dagen

NHF Oslo deltar i Oslo kulturnatt

Lederkonferanse 
og årsmøte

https://www.facebook.com/nhfoslo/posts/pfbid0S9H9o4bL8aR7f6RLKP3hTwX4Y293bZJv5DNA51MhEvQ5GAMA78KUTtYRn2as4zktl
https://www.facebook.com/watch/live/?ref=watch_permalink&v=3348375188739622
https://www.facebook.com/nhfoslo/posts/pfbid0w5Bce5yoSbqFxgxtqcwhcnSNFTnn5Yq4KefznihBMF4Z51MYt22BCsXxmKT68S7rl?__cft__%5b0%5d=AZWgwM2sqQKWCUcBTeVpUoHdKlM32f-yDYZ7U5gQOM2PoN9ziwlkL4asffkwlWYJwKRVPi3quRT9dCLDfvPydoayjLtA6rkgbIvfZxr30keDzgtjh8tRlAtvpEUN0s5f2nG3m37Qf8w-rSQrjByDolvhW6emI7B1MafDeEAWbj36_6AhJbG3D2hGiiAADXW1_Xk&__tn__=%2CO%2CP-R
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NHF Oslo

INTERESSE-
POLITISK 
ARBEID

I Norge er det ulovlig å diskriminere funksjonsh-
emmede og alle, uavhengig av funksjonsevne, skal 
ha de samme mulighetene. I virkeligheten møter 
funksjonshemmede mange fordommer og blir 
forskjellsbehandlet og utestengt fra ulike arenaer.  
Norges Handikapforbund Oslo kjemper for funk- 
sjonshemmedes interesser.
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Interessepolitisk arbeid

Budsjett 2023
Vi fikk en gledelig overraskelse da årets budsjettforslag 
kom i september. Vi hadde som vanlig nøkterne 
forventinger, med budsjettforslaget for 2022 friskt i 
minne, hvor det kun lå inne 43,4 mill til universell 
utforming. I budsjettforslaget for 2023 så lå det 129,6 
mill inne til universell utforming, nesten like mye 
som ble sluttresultatet etter budsjettforhandlingene 
i 2021. Dette er et skritt i riktig retning, men vi må 
fortsatt ha høyere bevillinger hvis vi skal kunne nærme 
oss målet om en universelt utformet by. Andre saker 
vi løftet i deputasjonene var at prisen på TT måtte 
senkes, og at kuttet på 76,9 mill til bydelene måtte 
reverseres. Etter mye påvirkningsarbeid og fullførte 
budsjettforhandlinger mellom Byrådet og Rødt, fikk vi 
et følgende gledelige beskjeder for 2023:

Lavere billettpris for TT-brukere – Nedsatt til kr 51 i 
2023. Byrådet setter av 10 millioner hvert år framover 

til å redusere prisen på reiser for brukere av tilrettelagt 
transport (TT).

Spesialpedagoger – Man er enige om å trappe opp 
byrådets satsing på spesialpedagogikk i barnehagene. 
Man øker nå bevilgningene med 20 millioner, for å 
sørge for at flere barn med ekstra behov får bedre 
oppfølging.

Velferd i bydelene – Et tydelig løft for bydelene med 65 
millioner til barnehager, eldreomsorg, ungdomstiltak 
og alle andre de viktige velferdstilbudene bydelene 
driver. Sammen med effektiviseringen som skjer 
gjennom satsingen på digitalisering vil det bidra til at 
bydelene totalt får en realøkning neste år.

Sektorovergripende handlingsplan for  
universell utforming
NHF Oslo ble invitert med i arbeidet med den 

01
«Byrådet setter av 10 millioner hvert år 
framover til å redusere prisen på reiser 
for brukere av tilrettelagt transport (TT)»
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Interessepolitisk arbeid

Sektorovergripende handlingsplanen for universell 
utforming i Oslo kommune som startet opp i slutten 
av april. Denne handlingsplanen bygger videre på 
Strategien for universell utforming, som ble vedtatt 
i bystyret i april 2022, og skal samle kommunen om 
felles og sektorspesifikke utfordringer, oppgaver og 
tiltak for å nå målet om en universelt utformet by 
innen 2030. Den skisserer opp en del utfordringer som 
er til hinder for likestilt deltakelse i Oslo i dag, og lister 
opp tiltak som må løses og innfris for at Oslo skal bli 
en universelt utformet by i 2030.

Regionleder Magnhild Sørbotten deltok som styreleder 
i SAFO Oslo i den sektorovergripende gruppa, og 
tilgjengelighetsrådgiver Elin Vang Kristiansen deltok i 
gruppen for Transport og samferdsel, samt i gruppen 
for Plan, bygg og uteområder. Etter en intens periode 
med samlinger og bearbeidelse av materialet fra mai til 
november, ble handlingsplanen sendt ut på høring. 

Vi har krevd at handlingsplanen må bli mer enn 
gode ønsker. Den må bli en handlekraftig plan, med 
tilhørende økonomiske midler, som gir reelle forpliktelser 
til de kommunale etatene. Vi har krevd et eget 
kompetansesenter i kommunen som kan kvalitetssikre 
disse viktige prosessene, og ta eierskap til arbeidet.

TT- tilrettelagt transport 
Ikke siden 2011, da kjørekontoret for TT for første gang 
ble konkurranseutsatt, har det blitt både foreslått og gjort 
så store endringer med TT-ordningen i Oslo. De gamle 
TT-kortene er erstattet med en løsning der man bare 
bruker telefonen som verifiseringsmåte. Organisasjonene 
fikk gjennomslag for at man også skulle ha et kort med 
TT-nummeret, slik at de som ikke bruker mobiltelefon 
kan bruke TT. For de som ikke bruker mobiltelefon kan 
man velge å i stedet oppgi TT-kort-nummer. NHF Oslo 
deltok aktivt i Ruters brukerråd for TT, med regionleder 
som fast representant, og Grete Flattun som vara.

I fellesferien sendte Byrådsavdeling for eldre og helse 
ut en høring med kort svarfrist på sammenslåing av 
Rosa busser og TT spesialtransport. Bakgrunnen 
var at man ønsket å innføre rosa busser i alle bydeler, 
og ved en sammenslåing mellom rosa busser og TT 
spesialbil, kunne man klare det uten kostnadsøkning. 
Byrådsavdelingen og Ruter mente kvaliteten på tjenestene 
skulle være de samme, men TT-brukere som trengte 

spesialbil måtte påregne lenger reisetid. Vi har vært 
tydelige på at reisetid er en del av kvaliteten, og at det er 
like viktig at rullestolbrukere som går på videregående 
skole og arbeidstakere på varig tilrettelagt arbeid kommer 
frem i tide til første time og arbeidsdagens start, som at de 
som kan reise med ordinær kollektivtrafikk gjør det.

Fra første juli overtok Ruter også kjørekontoret for TT. 
Vi forventet ikke veldig store problemer med denne 
overgangen, da deres innfusjonerte selskap, Konsentra, 
hadde kjørekontoret for TT så sent som i 2010. I august 
ble det tydelig at dette ikke fungerte. Fasiten var til dels 
timelang ventetid på telefon, mangel på kunnskap om 
TT-regelverk hos kundemottakere, biler som ikke kom 
til riktig tid og til riktig sted, og avbestilte turer der bilen 
likevel kom. Regionleder og NHF Oslo fulgte saken 
tett. Vi hadde tett kontakt med mange TT-kunder, med 
ulike politikere og ikke minst med Ruter. Det er liten 
tvil om at samarbeidet Ruter og NHF Oslo har hatt på 
”Bærekraftig bevegelsesfrihet for alle” medførte at Ruters 
ledelse tok et tidligere og sterkere ansvar for situasjonen. 
Dessverre ble situasjonen enda verre da Minibuss 24-7 
overtok spesialbilkjøringen fra Oslo Taxi. Vi fikk tidlig 
avklart at Minibuss 24-7 skulle ha busser med heis, 
der løfteplattformen var mindre enn mange elektriske 
rullestoler. Dette tok vi opp med Ruter og fikk etterhver 
gjennomslag for endring. Vi fikk mange sjåfører som 
ikke kunne sikring av rullestol og rullestolbruker, vi fikk 
sjåfører som ikke viste hvordan de skulle kjøre i Oslo, 
TT-kunder som ble levert på feil sted, TT-kunder som 
ble skadet under transporten, med mer. Det aller mest 
alvorlige var at mange av de som ble utsatt for dette, var 
de aller mest sårbare TT-kundene, mennesker med svært 
store funksjonsnedsettelser, både fysisk og kognitivt. Nå 
var det enda mer nødvendig at vi hadde et tett samarbeid 
med Ruter, spesielt for å sikre at hverdagsopplevelsene 
folk hadde med TT raskt kom fram til de i Ruter som 
kunne gjøre noe med situasjonen. Situasjonen rundt 
TT ble tatt opp med miljø- og samferdselsutvalget og 
med ulike Oslo-politikere. Flere ulike medier dekket 
også saken godt, med historier fra våre medlemmer og 
kommentarer fra regionleder. I det første bystyremøtet 
etter årets utløp, fikk vi endelig gjennomslag for et 
vedtak om at samkjøring i TT-ordningen skulle være 
underordnet behovet for en trygg, forsvarlig tjeneste der 
kunden kom fram i tide.
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I vår budsjettdeputasjon til miljø- og samferdselsutvalget i 
november ba vi om at prisen på en TT-billett i løpet av de 
neste fire årene må settes ned til samme nivå som andre 
kollektivbilletter i Oslo. Rødt tok fatt i vårt forslag. De 
fikk ikke gjennomslag for en ny TT-pris som var på linje 
med annen kollektivtrafikk, men med en reduksjon på 13 
kroner i forhold til 2022-pris, ble differansen mellom en 
Ruter-billett og en TT-reise mer enn halvert. 

Parkering, bil og HC-kort
Strategi for universell utforming i Oslo setter krav 
til at det skal være et tilstrekkelig antall handikap-
parkeringsplasser i Oslo, med relevant plassering og 
kortest mulig avstand til målpunkt. Likevel får vi stadig 
meldinger om HC-parkeringsplasser som fjernes, eller 
flyttes lenger unna åpenbare målpunkt. I noen tilfeller 
forringes HC-plasser, slik at de ikke lenger kan brukes 
av alle med HC-kort, slik det ble gjort med plassene vis 
a vis tidligere Nasjonalgalleriet i Universitetsgata. I april 
fikk vi varsel fra et medlem om at Bymiljøetaten satte opp 
bysykkelstativ rett bak bakerste HC-plass, og at denne 
derfor ikke kunne brukes av folk med bil med heis/ rampe 
bak. Vi tok umiddelbart kontakt med Bymiljøetaten. De 
sendte forslag om å flytte HC-plassene lenger fremover 
på høring i mai. Vi har purret gjentatte ganger, men ved 
utgangen av året er HC-plassene fremdeles like nær 
Bysykkelstativet. 

I innspill til byrådet og bystyret har vi bedt om at antallet 
HC-plasser i bilfritt-byliv-områder økes til det doble av 
hva hvert enkelt område hadde før man fjernet ordinære 

p-plasser.

Både Oslo-borgere og tilreisende med HC-kort har hatt 
stor glede av appen ”Bil i Oslo”. Den viser hvor det er HC-
plasser og hvordan man kommer seg til aktuell HC-plass. 
Frem til november viste sensorer i de fleste HC-plasser 
innenfor Ring 1 også om HC-plassen var ledig, eller 
opptatt.  I mai bidro vi med å dele en undersøkelse fra 
Bymiljøetaten på nytten av ”Bil i Oslo” for folk med HC-
kort. Resultatene fra undersøkelsen viser at det viktigste 
for folk er informasjon om hvor HC-plassen de trenger 
ligger, dernest kommer sanntidsinformasjon om HC-
plassen. Bymiljøetaten fikk noen meldinger om sensorer 
som ikke fungerte og blant de få personene etaten hadde 
dybdeintervju med, ble sanntidsinformasjonen oppfattet 
som ”kjekt å ha”.  Av den grunn valgte etaten å fjerne 
sensorene. Prosjektet ønsker å heller bruke ressurser på 
å gi god informasjon om HC-plasser som er midlertidig 
flyttet. Vi fikk meldinger fra folk som var fortvilte over at 
det ikke lenger var sanntidsvarsling på HC-plassene, og 
ba i budsjettdeputasjonene om reversering av vedtaket. 
Samarbeidet med pilotprosjektet for HC-parkering, har 
ellers vært svært godt.

Gjennom året har vi fått kunnskap om flere avslag på 
HC-kort som er klart strengere enn det Bymiljøetaten 
informerer byråd og bystyre om at de legger seg på. 
Vi ser klare eksempler på at mennesker med nedsatt 
funksjonsevne ikke får delta som andre. Vi har jobbet 
politisk for å få en tydeligere tilknytning til CRPD i 
etatens tildelingspraksis.
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I byutviklingsutvalgets miniseminar om ny revidert 
parkeringsnorm, påpekte vi viktigheten av nok HC-
plasser, minimum 3, i alle nye bygg. Når eksisterende 
boligbygg har lite universell utforming, velger 
bevegelseshemmede nye leiligheter. Allerede i dag får vi 
meldinger om nye bygg som ikke har HC-plasser til alle 
med HC-kort. Vi ba også om krav til HC-gjesteparkering, 
og avsatt plass til servicebiler, drosjer med mer. Når 
det bygges sykkelplasser, må det også settes av plass til 
spesialsykler for mennesker med nedsatt funksjonsevne.

Gjennom året har vi hatt dialog med flere offentlige 
aktører om fritak ved ett eventuelt fossilforbud i sentrum.

El-sparkesykler 
Selv om at antallet tillatte elsparkesykler for utleie har blitt 
kraftig redusert siden 2021, det er innført bruksforbud 
på natt, og det er innført promillegrense, bidrar de 
fremdeles til ufremkommelighet og utrygghet på fortau 
og i andre gangsoner. Vi er ikke motstandere av små 
elektriske kjøretøy, men i tråd med bærekraftsmålene, 
CRPD, og Strategi for universell utforming i Oslo 
kommune, må tryggheten og tilgjengeligheten 
for gående, inkludert rullestolbrukere, andre 
bevegelseshemmede og synshemmede, ha en klarere 
prioritet. Vi har tidligere bedt om at kommunen pålegger 
utleierne opprydningsplikt, forsikringsplikt og at en 
el-sparkesykkeltur bare skal kunne avsluttes på dedikerte 
parkeringsplasser. Vi er derfor svært skuffet over at 
byrådet ikke valgte å gi konsesjon til utleieaktører som 
ville basere utleien på dedikerte parkeringsplasser – og 
dermed også på mer fremkommelige fortau. Et generelt 
bruksforbud på fortau er det nasjonale myndigheter 
som må vedta, men vi har bedt bystyret om å utforske 
handlingsrommet sitt her. 

I denne saken har vi hatt god nytte av det arbeidet 
NHF sentralt gjør mot sentrale myndigheter. I tillegg 
er det svært nyttig med det gode samarbeidet med 
Blindeforbundet i Oslo og aksjonsgruppa La oss ta 
fortauene tilbake. Aksjonsgruppens leder, Stein Leikanger, 
fikk på vårt årsmøte NHF Oslos eksterne hederspris, for 
sitt og aksjonsgruppens sterke engasjement i saken. Vi 
hadde ikke kommet så langt uten dem.

Møte med byråd for miljø og samferdsel 
I mai hadde vi Oslo Funker-møte med temaet “Universelt 

utformet Oslo - en utopi?”. Byråd for miljø og samferdsel 
Sirin Hellvin Stav fra Miljøpartiet de Grønne stilte, 
sammen med Høyres James Stove Lorentzen, leder av 
byutviklingsutvalget og medlem i samme utvalg, Sofia 
Rana fra Rødt. Det var faglig innlegg fra regionleder, og 
regionkontorleder ledet debatten. De viktigste punktene 
vi formidlet gjennom møtet var disse:

Da bystyret i 2014 vedtok at Oslo skulle være universelt 
utformet innen 2025, så ble dette sett på som en viktig 
seier. For eksempel hadde en rapport fra 2012 vist 
at 70% av T-banestasjonene i Oslo og Akershus var 
utilgjengelige, mens kun 30% nådde kommunens 
definisjon på tilgjengelig standard. NHFs nasjonale 
kartlegging av skolene fra 2013, hadde vist at kun 2 av 10 
skoler var tilgjengelige. Når vi nå nærmer oss 2025, har 
målet blitt flyttet 10 år bakover til 2035. Personer med 
funksjonsnedsettelser i Oslo har blitt nedprioriterte og 
usynliggjorte, og det er viktig at man nå bygger deres 
tillit for at de skal kunne tro på at ikke 2035 også blir et 
«luftslott» i det fjerne.

 Det har de siste årene kommet økte økonomiske midler 
til universell utforming over kommunebudsjettet, 
dette er gledelig. Men midlene har for det meste ikke 
kommet i økonomiplanen, men blitt kjempet igjennom 
i tolvte time med Rødt som en viktig støttespiller for 
funksjonshemmede. Vi ønsker at midlene skal legges inn 
i økonomiplanen for bedre forutsigbarhet og en sikret 
utvikling i riktig retning.

Når oppgraderinger eller nybygging finner sted, så må 
man på forhånd ha sikret en god analyse av hvordan 
området brukes. Vi ser at for eksempel ledelinjer lagt på 
vinteren, kan lede rett inn i bord og stoler og uteservering 
på sommerstid.

I etterkant av byggeprosjekter må man foreta en 
kompetent kvalitetssikring, og hvis universell utforming 
ikke er oppnådd, så må det være konsekvenser av dette. 
Byggherre må holdes ansvarlig, og feil må utbedres. (Et 
eksempel her er de helt nye øybåtene. Mye er bra på 
innsiden, men de er veldig vanskelige å komme inn i for 
rullestolbrukere.)

 Aktører må oppfordres til å ikke bare legge seg på 
minimumsstandarden, men å være innovative med 
tanke på inkluderende løsninger. Det kan virke som at 
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man i alle andre sektorer oppfordrer til kreativitet og 
innovasjon, mens man senker lista og forventningene 
når det gjelder tilgjengelighet. Universell utforming er 
nødvendig for noen, men bra for alle!

Lenke til event:  
facebook.com/nhfoslo/videos/573454884199677.

BPA-saken
I januar inviterte vi rådsmedlemmer og 
brukerrepresentanter til en digital samling for å diskutere 
status på BPA. Vi ble 16 engasjerte deltagere som delte 
erfaringer og lærte av hverandre, og som alltid var 
forskjellene mellom bydelene påfallende. Som temaer 
løftet vi den ferske rapporten til kommunerevisjonen, 
Tildeling og oppfølging av brukerstyrt personlig 

assistanse, så vel som BPA-utvalgets fremleggelse. BPA-
utvalget ble nedsatt av regjeringen i 2020, og helt på 
tampen av 2022 leverte de sin ferdige NOU. Du kan finne 
alt om saken på denne lenken:  
nhf.no/klar-til-kamp-for-likestilling

Forberedelser til valg 2023
Vi startet før sommeren med å sende innspill til partienes 
programarbeid, og føre dialog med programkomitéenes 
ledere. Hovedsakene vi løfter er tilgjengelig skole, 
BPA, tilgjengelig kollektivtrafikk og CRPD - 
funksjonshemmedekonvensjonen.

Vår regionleder Magnhild Sørbotten fikk tildelt 
St. Hallvard-medaljen i mai, Oslo bys høyeste 
utmerkelse! Hun fikk St. Hallvard sammen 
med Aashild Korsgaard, og begrunnelsen 
var deres store innsats for personer med 
funksjonsnedsettelser i Oslo. Ordføreren trakk 
en historisk linje tilbake til 1966, hvor aktivist 
Karen Kampmann Bothner fikk St. Hallvard for 
sitt arbeid i Vanfør Ungdoms Hjelp. I sin takketale 

sa Sørbotten: “Eg veit at prisen er personleg. 
Likevel deler eg denne medaljen med mange 
aktivistar og tilsette i Handikapforbundet. Når 
Handikapforbundet er synlege og får gjennomslag, 
er vi mange som trekk i same retning. Så er det er 
mange av dei som kjenner at denne medaljen betyr 
at kampen for at funksjonshemma skal kunne delta, 
er sett og anerkjent som viktig – at dei sjøl er sett.”

Tildeling av 
St. Hallvard

På vår blogg kan du finne opptak av utdelingen, og lese hele Sørbottens tale: 
oslof.no/utdeling-av-st-hallvard-medaljen/

https://www.facebook.com/nhfoslo/videos/573454884199677
https://nhf.no/klar-til-kamp-for-likestilling/
https://www.oslof.no/utdeling-av-st-hallvard-medaljen/
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Gruppebilde fra Ungdoms-
konferansen 2022

Interessepolitisk arbeid

I 2022 har vi vært fullt tilbake etter pandemien og aldri 
før har vi hatt flere samlinger og aktiviteter på Utøya. 
Her har vi samlet engasjerte mennesker og forebygget 
og bekjempet hatet som vekket en internasjonal 
bevegelse mot hatprat. Våre samlinger har satt fokus 
på lokale strategier, ulike praksiser med formidling, 
ungdoms ytringsfrihet og vi har gjennomført den største 
ungdomskonferansen siden 2016. 

Med driftsmidler fra Kultur- og 
likestillingsdepartementet og prosjekt og 
aktivitetsmidler fra Bufdir sin støtteordning for 
tilskudd til tiltak mot rasisme, diskriminering og 
hatefulle ytringer har vi kunnet iverksette en ambisiøs 
aktivitetsplan som har fungert som en rød tråd gjennom 
2022. Som en kampanje med få ansatteressurser har 
det å engasjere ekspertgrupper i planleggingen og 
gjennomføringen av aktivitetene gitt oss mulighet 
til å samle flere ressurser inn i kampanjen og sikret 
kvaliteten på aktivitetene. Ekspertgruppene har fungert 
som samkjørte små team og har ledet utviklingen av 
temaområdene vi har bygget kunnskap om i 2022. Dette 
har gitt oss en bedre forståelse av hvordan strategier, 
formidling og ungdoms ytringsfrihet kan bidra til å 
forebygge og bekjempe hatprat. Foruten samlingene på 
Utøya har vi hatt fire temakvelder, som har fungert som 

lavterskel møteplasser for praktikere og ungdommer. 
Over 200 deltakere og eksperter har bidratt til å forankre 
og heve kunnskapen hos målgruppen som kan bruke 
denne i sin hverdag.

Det har vært et begivenhetsrikt år med mange viktige 
pågående prosesser og prosjekter knyttet til ytringsfrihet 
og hatprat, som for eksempel kartleggingstiltakene 
om rasisme og verktøy for å forebygge rasisme. Ny 
handlingsplan mot rasisme, ny lhbt-handlingsplan 
og NOUen til ytringsfrihetskommisjonen er viktige 
verktøy for å adressere hatprat på samfunnsnivå og 
skaper muligheter for å jobbe med tematikken. Videre 
har ungdomsnettverket til Medietilsynet adressert 
barns digitale hverdag og både positive og skadelige 
sider ved denne. Å trygge ungdom til å delta i den 
offentlige debatten var et fokus for ungdomssamlingene 
og ungdomskonferansen, og kan motvirkede negative 
sidene barn og unges internettbruk. 

I 2022 organiserte vi for første gang studietur, denne 
gang til Polen. Studieturen ble en arena for å rekruttere 
og bygge engasjement hos ungdomsambassadørene 
og vi kom på kloss hold av noen av vår tids største 
utfordringer, som da ungdommene var frivillige ved 
flyktningsenter for å hjelpe ofrene for krigen i Ukraina 

Stopp Hatprat 2022



STOPP 
HAT
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Bildetekst

Interessepolitisk arbeid

og lærte om utfordringene menneskerettigheter og 
demokrati i Europa står overfor i dag. Ambassadørene 
har stått i front og representert Stopp hatprat på 
høringer, innspillsmøter, nettverksmøter og workshops. 
Ungdommene har vært den viktigste ressursen vi har 
for å nå målet om å forebygge og bekjempe hatprat 
gjennom menneskerettighetsopplæring for og med 
ungdom. 

Samarbeid har vært nøkkelen til å gjennomføre lokale 
aktiviteter og ungdomsmedvirkning har stått sentralt 
i samarbeid med representanter for kommunene. 
Det mest omfattende samarbeidet har vært med 
Færder kommune der Stopp hatprat har vært en støtte 
i kommunens strategiske arbeid mot hatytringer, 
og der ungdommene selv har tatt initiativ og nådd 
ut til nærmere tusen personer i kommunen. Også 
i Fredrikstad, Larvik, Oslo og andre steder har vi 
samarbeidet med representanter for kommunen i 
forebyggingen av hatprat

• Organisert 13 aktiviteter og nådd over ca 385 personer  
direkte gjennom disse

• Holdt 20 workshops for til sammen 2465 personer.

• Hatt samarbeid med 66 aktører, holdt 54 interne 
koordineringsmøter og gjennomført 9 nasjonale aktiviteter.

• Bidratt til 8 hørings- og innspillsprosesser samt  
4 rapporter og forskningsprosjekter.

• Hatt i underkant av 325 000 visninger på Facebook, nådd i 
underkant av 45 000 personer og hatt 5 medieoppslag.

Stopp hatprat har i 2022:
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4. mars hadde vi første runde med ”Om og 
med ombudet”, første gjest ut var Pasient- og 
brukerombudet i Oslo og Akershus, Anne-Lise 
Kristensen. Hvis du gikk glipp av det, kan du se det 
her: facebook.com/nhfoslo/videos/521237509629733

11. Oktober hadde vi runde to, neste ut i rekken var 
likestillings- og diskrimineringsombud Bjørn Erik 
Thon. Her kan du finne igjen opptaket:  
facebook.com/nhfoslo/videos/3348375188739622

Om og med ombudet

https://www.facebook.com/nhfoslo/videos/521237509629733
https://www.facebook.com/nhfoslo/videos/3348375188739622
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Høringer og innspill

Møte med finansutvalgets 
arbeidsgruppe om Handlingsplan 
mot hatefulle ytringer - høst

Innspill ny Folkehelsestrategi - 
november

Innspill til partiprogrammene i 
forkant av valg 2023 (juni)

Innspill til Oppdatert 
handlingsprogram på idrett og 
friluftsliv (oktober)

Brev om manglende 
vintervedlikehold til 

samferdselsbyråden - februar
Høringsmøte/ Workshop Strategi for 
universell utforming - april

Gjentagende innspill, deltagelse 
i workshops og overordnet 

arbeidsgruppe for sektorovergripende
handlingsplan på universell utforming 

i Oslo kommune – april til november

Flere innspill til og en lang rekke møter 
med Ruter om problemer i TT - august

Høringsinnspill Samordning av TT 
spesialbil og Rosa busser (via SAFO Oslo, 

og sammen med FFO Oslo)
til Byrådsavdeling for helse, eldre og 

innbyggertjenester - august

Byutviklingsutvalgets miniseminar om 
parkeringsnormen – november

Dialogmøter med utdanningsetaten 
om spesialundervisning - høsten

Innspillskonferanse til ny 
Handlingsplan for mennesker 
med funksjonsnedsettelser

Befaring på øybåtene - vår

Innspill til Kulturrådet vedr. deres 
aspirantordning for kulturlivet - vår

Tidlig innspill til 
kommunebudsjettet for 

2023 - vår

5 budsjettdeputasjoner: Finansutvalget, 
Byutviklingsutvalget, Helse- og 
sosialutvalget, Kultur- og
utdanningsutvalget, og Miljø- og 
Samferdselsutvalget - høst

Konseptvalgutredning for Sannergata, 
Waldemar Thranes gate og Dalsbergstien 

(september)

Interessepolitisk arbeid
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NHF Oslo

Universell
utforming

Universell utforming er fremdeles et hoved-
satsningsområde for Norges Handikapfor-
bund Oslo. Prinsippet om universell utform-
ing av omgivelser og tjenester er et av de 
aller viktigste verktøyene vi har for å skape 
et samfunn for alle.



 21 - Årsrapport

Universell utforming

De nye trikkene er endelig satt i rute, og selv om noen 
av de gamle trikkene fremdeles kjører rundt i Oslos 
gater, vil disse også etter hvert skiftes ut. NHF var 
involvert i utviklingen av de nye trikkene, og vi får 
også tilbakemeldinger om at trikkene fungerer bra for 
rullestolbrukere. Når alle de nye trikkene er i drift, og 
når alle stoppene er tilpasset disse, vil et kollektivtilbud 
som tidligere ikke var tilgjengelige for veldig mange av 
våre medlemmer, bli en helt naturlig måte å komme 
seg rundt i Oslos på.

Det mangler fremdeles endel på at alle trikkestoppene 
i Oslo er i høyde med trikkegulvet, men arbeidet 
med rehabilitereringen er i gang. Mange trikkestopp 
brukes også av bybussene, noe som krever andre typer 
tilpasninger, så her må det jobbes med gode løsninger.

Flere av linjene har i 2022 fått busser med automatisk 
rampe, noe NHF Oslo lenge hadde etterspurt. 
Bakgrunnen for dette er de mange konfliktene som har 
vært mellom rullestolbrukere og sjåfører når rampene 
må tas ut manuelt. Bortsett fra litt startproblemer, 
får verken vi eller Ruter noen tilbakemeldinger om 
problemer knyttet til disse. Nå skal dette bli standard 
på alle bussene fremover. 

Fergebryggene til øyene i Indre Oslofjord har vært 
under rehabilitering for å kunne ta imot de nye, 
elektriske fergene som skal gå i rute mellom øyene. 
Her ble det også forsinkelser på grunn av pandemien, 
og fergene kom ikke som planlagt, og da de ble satt i 
drift på våren 2022 viste det seg at landgangen likevel 
ikke var universelt utformet. Stigningsgraden inn- og 

Det er krav om både miljøhensyn og  
universell utforming - så hvorfor er sistnevnte  

stadig så lett å nedprioritere?02
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ut av fergen var så høy at det var nærmest umulig for 
rullestoler å komme om bord uten assistanse. Det ble 
i all hast laget en midlertidig løsning som skal fungere 
til problemet skal være løst til sommeren 2023. Ellers 
er tilgjengeligheten i de nye fergene bra med HC-
toalett og heis opp til 2. dekk. Vi har kritisert at heisene 
ikke så store at alle rullestoltyper får plass 

De nye fergene tar flere passasjerer, men i høysesongen 
sommeren 2022 var ikke alle båtene levert, og de 
opplevde samtidig mye startvansker med el-driften 
av fergene, så det ble på de varmeste dagene ganske 
kaotisk også da. Vi har fremdeles troen på sommeren 
2023 når fergene har gått seg til og fått nye landganger, 
og alle de nye bryggeanleggene er i drift.

Gressholmen har til nå vært en ganske utilgjengelig 
øy for rullestolbrukere, men fergebryggen vil få 
ny plassering som gjør det bedre tilgjengelig for 
rullestol, og det er laget nytt toalettanlegg også 
her. Fergebryggen var ikke klar til å ta imot båter 

sommeren 2022, men vi håper dette er på plass til 
badesesongen 2023.

NHF Oslo har også i år hatt tett og god kontakt 
med Ruter, og jobber sammen for å få et godt 
kollektivtilbud som inkluderer alle. som interesserte 
og endringsvillige, med et stort ønske om å bli bedre 
på transport for de med nedsatt funksjonsevne. Dette 
gjelder også synshemmede og blinde, hørselshemmede 
og personer med ulike kognitive vansker. Både ansatte 
og tillitsvalgte blir sett og hørt, og er involvert i 
utviklingen av nye transportmidler og tjenester knyttet 
til dette.

Det jobbes fremdeles med å justere den nye 
Ruterappen som ble lansert i juni 2021. Denne skulle 
gjøre det enklere å få kjøpt billett, men samtidig 
opplyse om tilgjengeligheten på de forskjellige 
stoppestedene. Her ha fremdeles Ruter litt å gå på når 
det gjelder god og nyttig informasjon.
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NHF Oslo blir også jevnlig oppdatert, og får 
samtidig mulighet til å gi innspill på stasjonene på 
Fornebubanen. Her er det mye bra, men samtidig må 
vi påpeke at HC-parkering på alle stasjonene på banen 
er nedprioritert i motsetning til parkering for sykler. Vi 
må stadig minne om at det å sykle for mange ikke er et 
valg.

Oslo som by i vekst
Det er som vanlig mye arbeid i Oslos gater, noe 
mange med funksjonsnedsettelser opplever som 
problematisk. De største byggearbeidene med gatene 
i forbindelse med nye trikker er nå ferdigstilt, men 
det dukker hele tiden opp nye gravearbeider, og det 
foregår stadig oppgradering av bygg noe som legger 
beslag på plassen på fortauene. Fortauene som mange 
vanligvis bruker stenges, og det blir omveier som ofte 
er ufremkommelige for de som bruker rullestoler, 
og det gir uforutsigbar veifinning for blinde og 
svaksynte. Oslo er nok ikke den enkleste byen å bo 

i for de med funksjonsnedsettelser, noe som også 
inkluderer en stor og økende gruppe med sammensatte 
funksjonsnedsettelser - de eldre.

Vi skulle gjerne trøste med at det blir så mye bedre 
etterpå, men det er ikke alltid tilfelle. Vi ser gang på 
gang feilprosjektering og at helt nye områder blir 
utført i konflikt med gjeldende regelverk og Oslos egen 
gatenormal til tross for at dette er arealer som tilhører 
oss alle. I møte med en stadig eldre befolkning er dette 
bekymringsverdig.

I 2020 sendte NHF Oslo en klage om nyrehabiliterte 
Olav Vs gate der ledelinjen førte til en dyp vannrenne. 
Helt på tampen av 2022 ble det endelig anlagt en 
helt ny og trygg ledelinje. Vi mener at dette er noe 
Bymiljøetaten selv burde ha tilstrekkelig kompetanse 
på til å forstå at dette ikke var en egnet løsning, og ikke 
noe organisasjonene må bruke tid på.

Et annet eksempel på dårlig tilgjengelighet er 
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nyrenoverte Kirsebærlunden lekeplass på Tøyen (se 
eget punkt om denne). Dessverre er det ikke bare 
denne lekeplassen som er ekskluderende i Oslo, i 
september var det et innslag på dagsnytt om behovet 
for universell utforming i Oslo. Regionleder var med 
i innslaget, og det var hovedsakelig fra området bak 
Oslo S. Her er lekeplassen fullstendig utilgjengelig for 
rullestolbrukere.

Det er jo ingen tvil om at en av de største utfordringene 
for fremkommeligheten i Oslo er underlaget og høye 
kanter. Rullestolbrukere, og spesielt de som bruker 
manuelle, er helt avhengige av underlaget er flatt og 
jevnt. Den utstrakte bruken av stor- og smågatestein 
på offentlige gater og plasser er en utfordring. Vi 
opplever at ujevn gatestein legges i fotgjengerfelt, rundt 
kollektivknutepunkt og på HC-parkeringsplasser, noe 
som forverrer tilgangen for rullestoler. Enkelte steder 
er underlaget så ujevnt at det er fare for at rullestolen 
velter eller hjulene hekter, selv i helt nyrenoverte gater. 
Vi mistenker at bymiljøetaten ser dette som en enkel 
løsning på overflatevannshåndtering, men det er ikke 
en fremtidsrettet løsning. 

Vi ser i tillegg at det er mye vedlikeholdsproblemer 
knyttet til steiner og fliser som påvirkes av tele og 
vann, og vi ser steinfliser som er knekt og forskjøvet 
også på ganske nylagte arealer, og når gategrunnen er 
full av hull og kanter er det lett å snuble og kjøre seg 
fast. 

Ikke bare rullestolbrukere har problemer med ujevnt 
underlag. Eldre med rullator synes det er tungt å 

kjøre rullatoren over ujevne steiner samtidig som det 
rister i svake håndledd, de med krykker og stokk har 
vanskeligheter med å finne jevne steder å plassere 
stokken eller krykkene – noe som også gjelder de 
med benproteser. Traller med varetransport er tunge 
å kjøre, kan sette seg fast og velte. Det må være 
slitsomt å levere varer med jekketraller, eller trille 
søppel i containere med små hjul. Samtidig fører dette 
underlaget til mye unødvendig støy for beboerne, 
spesielt da mye av dette skjer på natt eller tidlig 
morgen. 

Overvannshåndtering på fortau og gangveier fører 
til mye frustrasjon hos rullestolbrukere. Det ligger 
vannrenner på tvers av fortauet med få meters 
mellomrom, og rullestolbrukere får smerter og blir 
slitne i ryggen når disse stadig passeres. De som 
bruker manuell rullestol må bremse opp foran hver 
eneste renne for å kunne passere trygt, og det er en 
lite effektiv måte å ta seg gjennom gatene på. I enkelte 
gangveier er vannrennene på tvers så dype at de ikke 
kan krysses med rullestol. Det savnes bedre og mer 
inkluderende løsninger for overvannshåndteringen i 
Oslos gater.

Etter at byen er blitt mer bilfri, får vi også 
tilbakemeldinger fra medlemmer om problemer med 
å komme fram til hovedinngangene for å settes av der, 
sånn at det blir lenger å gå og trille. I tillegg er det en 
utfordring med alle sikkerhetstiltakene som dukker 
opp på grunn av terrorfrykt. Det lages sperringer som 
gjør det umulig å kjøre til døren mange steder, og 
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kombinert med vanskelig underlag, opplever vi ikke 
alltid at inkluderingen går fremover. Det blir bare 
komplisert på en annen måte. 

Oslo som badeby
Tøyenbadet begynner å reise seg, og NHF Oslo har 
vært i møter om prosjektet, og har hatt mulighet til 
å komme med innspill. På papiret ser det veldig bra 
ut, og vi gleder oss til nytt terapibasseng og mange 
nye bademuligheter med universell utforming av 
garderober, toaletter og andre fellesanlegg.

Dette ser vi frem til fordi vi får tilbakemeldinger 
fra medlemmer om at det står dårlig til med 
garderobefasiliteter i mange av Oslos bad. Spesielt 
gjelder dette mangel på stellebord til større barn 
og voksne, og sånn som det er nå må disse stelles 
på gulvet. Noe som ikke er verken hygienisk eller 
hyggelig, samtidig som det utsetter omsorgspersonene 
for unødvendig tunge løft. For familier med større 
barn med funksjonsnedsettelse blir dette et hinder 
for å gå i badeanlegg, til tross for at dette er en av 
de få fritidsaktivitetene som hele familien kan gjøre 
sammen.

Langøyene har vært stengt for rehabilitering for å 
fjerne gift i grunnen, og samtidig gjøre badeplassen 
mer tilgjengelig. Selv om den var midlertidig åpen for 
publikum sommeren 2021, var det sommeren 2022 
Langøyene åpnet igjen for alvor, med nytt strandanlegg 
med badebinge og toalettfasiliteter, og enkel servering. 
NHF Oslo har vært orientert og rådspurt i prosessen. 
Noen av våre innspill er tatt til følge, og andre ikke. Vi 
tror likevel det er blitt et bra anlegg, og et flott tilskudd 
til Oslos innbyggere. Fra før av er det HC-rampe ut i 
vannet på Hovedøya, og flere HC-toaletter der, så etter 
hvert vil det bli enklere for alle å kunne nyte livet ute 
på øyene.

Oslo som kulturby
I år ble endelig det nye Nasjonalmuseet åpnet. Mye 
er gjort riktig her, men det er mangel på universell 
utforming på uteområdene rundt bygget og på 
tilkomst til utstillingsområdene på taket. Regionleder 
kommenterte dette på NRK Nyhetsmorgen og 
Dagsrevyen.

NHF er nå involvert i byggingen av Vikingtidsmuseet 
som bli et tilbygg til det opprinnelige museet på 
Bygdøy. Her blir det nye utstillingssaler, og vi tror dette 

Bilde: Vikingtidsmuseet, Statsbyggs nettside
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kommer til å bli et godt eksempel på inkluderende 
arkitektur. Her vil ramper bli hovedløsningen i 
utstillingssalene, og til tross for at det er tegn til at 
prosjektet må nedskaleres håper vi at de store grepene 
blir videreført.

Arbeidet med rehabiliteringen av Nationaltheatret 
skulle startet opp i 2022, men er utsatt på ubestemt tid. 
Dette er også et Statsbyggprosjekt, og NHF Oslo vil bli 
involvert i dette.

Byggingen av Sporveismuseet, som Ruter er ansvarlig 
for, er ikke i rute. Prosjektet er blitt hindret av 
byggingen av sykehjemmet på motsatt side av gaten, 
fordi det er ikke plass til to store byggprosjekter i gaten 
på samme tid. Planlagt igangsetting av rehabiliteringen 
av Sporveismuseet er våren 2024 og ferdigstillelse til 
150 års jubileet for organisert kollektivtransport i Oslo 
i 2025. Etter at museet måtte nedskalere prosjektet fikk 
det ekstra tilskudd av Tilgjengelighetsprosjektet og skal 
nå utføres etter opprinnelige planer innvendig. Dette er 
veldig bra, og vil gi et museum som flere kan ha glede 
av i motsetning til nedskaleringsprosjektet som bare 
ville gitt helt nødvendig tilgang til bygget.

Kirsebærlunden - ekskluderende lekeplass
I kampen for en hovedstad som er tilgjengelig for 
alle innbyggere, har vi jobbet mye med å få økte 
økonomiske midler til universell utforming. Men vi 
ser gang på gang at det er like viktig å jobbe for økt 

kunnskap om hvordan man lager god tilgjengelighet 
i nye byggverk og møteplasser, så vel som i renoverte 
prosjekter.

Et av de grelleste eksemplene i 2022 på prosjekter med 
dårlig tilgjengelighet, var nyrenoverte Kirsebærlunden 
lekeplass på Tøyen. Her er det lagt brostein i 
inngangspartiet, og lekeapparatene er plassert inne 
i en øy av sagmugg omkranset av brostein. Oslo 
kommune annonserer på sine hjemmesider at dette 
er en «lekeplass som er åpen for alle», men realiteten 
er at alle ikke engang kommer inn på den. Tvert imot 
ekskluderer den barn i rullestol. 

NHF Oslo har påpekt i en årrekke at brostein er et 
utilgjengelig underlag, likevel ser vi at kommunen 
velger å bruke det i helt nye prosjekter - som oftest 
av nærmest utelukkende estetiske årsaker. I tillegg 
fungerer resten av lekeplassen stort sett bare fra 
tilskuerplass for barn i rullestol, eller for foreldre i 
rullestol som ønsker å følge barnet sitt.

Da regionleder møtte på Dagsnytt 18 i oktober om 
dette temaet, ble vi møtt med argumentet om at det 
tilgjengelige dekket av gummigranulat som er vanlig å 
bruke, ikke er miljøvennlig. Byrådsavdelingen fortalte 
at Kirsebærlunden er et forsøk på å «teste ut» et mer 
miljøvennlig dekke. Denne testingen har ifølge media 
kostet 9 millioner av offentlige midler, og dette på 
et dekke som man vet veldig godt at ikke inkluderer 
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funksjonshemmede barn. Det er fullstendig uholdbart.

Det er krav om både miljøhensyn og universell 
utforming - så hvorfor er sistnevnte stadig så lett 
å nedprioritere? Hva lærer barn både med og uten 
funksjonshemming, når vi bygger lekeplasser og 
uteområder der en gruppe barn blir fysisk stengt ute 
fra leken? Hva slags utenforskap er det vi da lærer barn 
med og uten funksjonshemming å akseptere? Barn og 
foreldre med funksjonsnedsettelser må også ønskes 
velkommen inn, noe annet er en fallitterklæring.

Norges Handikapforbund Oslo krever et høyere 
kunnskapsnivå i kommunen og i kommunale etater på 
universell utforming, og et høyere fokus på innovative 
løsninger som kan ivareta ulike hensyn. Vi krever 
at man slutter å sette tilgjengelighet i et kunstig 
motsetningsforhold til miljøvennlighet, et slikt syn 
bunner i latskap og stereotypier.

Våre vernede bygg og uteområder
Vi vil fremdeles fremheve tilgjengelighetstiltakene 
i Akershus slott som et godt eksempel på at svært 
mye er mulig å få til, selv i vernede middelalderbygg. 
Riksantikvaren sier selv at det er prioritert å sikre 
tilgjengeligheten til verneverdige bygg for alle, og fra 
dette prosjektet er det mye å lære for andre byggeiere. 
Vi håper det setter en standard for andre verneverdige 
og fredede bygg i Oslo. Bygg som ikke blir tatt med inn 
i fremtiden vil ikke bli brukt, noe som er den største 

trusselen for forfall. Et universelt utformet bygg er et 
bygg som er godt å bo i, besøke og arbeide i, for alle.

Akershus slott er enda ikke helt i mål. Det jobbes 
fremdeles med å finne en god rampeløsning til 
billettkontoret, da løsningen som ble laget ikke egnet 
seg for manuelle rullestoler. NHF i samarbeid med 
FFO gitt innspill til løsningen. Samtidig gjenstår det å 
få en mer trillevennlig overflate i borggården, og her 
har vi også bidratt med rådgivning samme med FFO 
og Blindeforbundet. Det gjelder å få en overflate som 
det både er mulig å trille på, men som samtidig er 
mulig å kjenne med mobilitetsstokk, så det er mulig å 
komme seg på tvers av borggården og til inngangen til 
kirken.

På en kald desemberdag var NHF på befaring til 
ruinene i Minneparken og Middelalderparken 
sammen med Oslobygg og Kulturetaten. Vi fikk så 
vidt en titt inn i Saxegaarden som også er under 
rehabilitering, og det skal gjøres arbeider også på 
Ladegården og området rundt. Målet er at bygg og 
områdene i gamlebyen skal gjøres tilgjengelige for alle. 
Per nå er vi ikke involvert i detaljeringen, men vi ble 
presentert for skisser og diskuterte mulige løsninger 
for å få området tilgjengelig. Dette arbeidet blir støttet 
med midler fra Tilgjengelighetsprosjektet til Oslo 
kommune, administrert av Oslobygg.

«Denne typen utestengning skaper ein lær-
dom hos dei som er på den «riktige sida», 
dei som får vere med, at det er heilt greit 
å ekskludere nokon. Og dei som blir ek-
skluderte, lærer at dei er litt mindre verdt, 
dei er utanfor. Det er lærdom som dei tar 
med seg resten av livet»

Magnhild Sørbotten, Dax 18, 3.10.22



 28 - Årsrapport

NHF Oslo

FUNKIS- 
KOMPETANSE

Norges Handikapforbund har i en årrekke 
vært en viktig leverandør og formidler av 
kompetanse. Det siste året har vi arbeidet 
målrettet med innovasjon og utvikling av 
hvordan vi kan gjøre dette på en mer profes-
jonalisert måte, med mulighet for økonomisk 
gevinst.
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Innovasjons og utviklingsgruppa 
Innovasjon-s og utviklingsgruppen i NHF, besto av Ola 
Harald Svenning, Bianca Bernhoft Løkkeberg, Håkon 
Rossvoll, Anett Kleven, Karen Kvam, Elisabeth Toyer, 
Celina Hagen, Kirsti Fosshaug og Gyda Nullmeyer. 
Hovedfokuset i gruppen ligger på utvikling av metode 
og levering av Funkiskompetanse, og utvikling av 
prosjekter for å bedre økonomisk bærekraft i NHF. 
Gruppen har hatt møte hver onsdag hele året. 

Funkiskompetanse Kultur
NHF Oslo har i 2022 vært involvert i prosjektet 
Funkiskompetanse kultur, et prosjekt som skal 
løpe til september 2023. Her skal vi rette oss mot 

kunst- og kultursektoren i Oslo og Norge, og holde 
workshops med et overordnet mål om å skape et 
mer inkluderende kulturliv. Vi samarbeidet med 
Kulturrådet, både om generell kunnskapsheving om 
tilgjengelighet i kulturen, og om en aspirantordning 
hvor de ga ut seks stipender til personer 
med funksjonsnedsettelser for å jobbe i ulike 
kulturinstitusjoner. 

Funkiskompetanse Ruter
Bærekraftig bevegelsesfrihet for alle (BB4A), var Ruter 
sitt største prosjekt i 2020 og 2021, og det fortsetter i 
2022. 
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Funkiskompetanse Ruter blir til Ekskurs
04.07.2022 registrerte NHF Oslo bedriften 
Funkiskompetanse as. På slutten av året ble det gjort 
en navneendring til Ekskurs AS. Det vi har utviklet 
gjennom samarbeidet med Ruter om Bærekraftig 
bevegelsesfrihet for alle, har gitt Ekskurs et godt 
startgrunnlag. Vår kompetanse som organisasjon 
har stor verdi for andre ledergrupper og bedrifter 
i Oslo. Ekskurs jobber med flere om å utvikle og 
profesjonalisere noe av den kunnskapen som våre 
medlemmer har. Dette er vi de første i Norge til å 
gjøre og det gjør det ekstra krevende. De fleste tenker 
at NHF skal gi fra seg sin kunnskap gratis, men vi 
sier at vår kunnskap har en verdi. Dette har vi bevist 
gjennom fortsatt levering til Ruter, men også når vi blir 
kontaktet av andre bedrifter som ønsker å samarbeide 
med oss.

300 personer deltatt på  
samlingene «Mind the gap». 
300 personer har deltatt på samlingene «Mind the 
gap». Dette er ledere og ansatte i Ruter og andre 
mobilitetsselskaper. Tilbakemeldingene vi får fra 
deltagerene er utlukkende positive og sitatet «dette 
burde alle oppleve» har vi hørt mange ganger. 
Metodikken som vi har utviklet ble nominert til 
Kollektivprisen 2022 som en av tre nominerte. 
Metodikken har også blitt presentert for LEAN Forum 
som er en stor landsomfattende konferanse. Etter 
oppstarten i juni har Ekskurs jobbet med å utvikle 
metodikken og se på andre muligheter for hvordan 
vi best kan levere funkisinnsikt til bedrifter i Oslo. Vi 
jobber tett med medlemmer og ressurspersoner i NHF 
Oslo. De deler sin kompetanse som Funkiscoacher. 
Våre coacher får utrolige tilbakemeldinger fra 
deltagerne på samlingene. Vi ønsker oss flere coacher 
som kan bidra.
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Workshopene ble utviklet for at de skulle 
være en opplevelse som skulle rokke ved 
følelser og skape refleksjon. 

Rent praktisk var det lagt opp slik at når 
deltageren kommer inn i kursrommet, er 
alle stoler tatt bort. De ser kun kursleder 
som sitter med bind for øynene. Kurset 
starter, og etter en kort innledning byt-
ter kursleder og deltageren på hvem som 
bruker bind for øyne. Når alle har bind for 
øynene, kommer våre funkiscoacher inn og 
presenterer seg som neste post på  
programmet. 

Så blir gruppen delt opp i mindre enheter 
og de får bli med sin funkiscoach ut på en 
tur. Her skal de observere hvordan det er å 

bevege seg og reise i Oslo by for reisende 
med funksjonsnedsettelser. De får et unikt 
innsikt i hvordan reisen til funkis er. 

Våre funkiscoacher har en helt unik 
kunnskap og egenerfaring som de formidler 
på en utrolig flott måte. Dette har være mye 
av suksesskriteriet bak workshopene. Den 
innsikten som ledere får på denne reisen er 
unik. Og når de kommer tilbake, gir vi dem 
mulighet til å oppleve dette selv. De får da 
lov til å bruke rullestol å dra selv ut på en 
reise. Når de har så mye innsikt er det viktig 
at de får mulighet til å reflektere på hva de 
har opplevd og hvordan dette kan gjøre de 
til en bedre ledergruppe, som faktisk sikrer 
BB4A (bærekraftig bevegelsesfrihet for alle).

Hvordan fungerte workshopene? 

Ingrid Njerve har 
vært funkiscoach 
på flere samlinger 
av typen “Mind the 
gap”

Funkiskompetanse
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Organisasjon

Norges Handikapforbund Oslo er en organi-
sasjon med dype røtter og bredt nedslagsfelt. 
Fra grasrot til ledelse jobber vi sammen for 
at funksjonshemmede skal bli anerkjent som 
fullverdige samfunnsborgere og få de samme 
mulighetene som andre. 
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Organisasjonskart
Norges Handikapforbund Oslo er en demokratisk 
oppbygd organisasjon med årsmøte som avholdes 
hvert år, og med eget styre. Regionen er en egen 
juridisk enhet, men følger NHFs lover og forskrifter og 
er underlagt landsmøtets vedtak. 

Det er i 2022 avholdt 7 styremøter i tillegg til 
digital kommunikasjon utover dette. Møtene er 
stort sett avholdt som hybridmøter på Teams/
fysisk. Styret behandlet 53 saker. Arbeidet har vært 
preget av endringsprosess, interessepolitiske saker, 
funkiskompetanse og økonomi- for å nevne noe. 

Årsmøte
Det ble avholdt årsmøte og ledersamling i oktober 
med delegater fra hele byen og ulike landsforeningslag. 
Byråd Robert Steen hilste årsmøtet. Det var 
innledninger fra Ruters markedsdirektør Ellen Rogde 
om “Berekraftig bevegelsesfrihet for alle” og Stein 
Leikanger fra “La oss ta fortauene tilbake” om deres 
arbeid. 

Årsmøtet vedtok årsmøteuttalelsene “Gi oss en TT-
tjeneste som gir oss samme mulighet til å delta” og “En 
by for alle” om tilgjengelige lekeplasser.
Deretter ble følgende styre, arbeidsutvalg (uthevet i fet 
skrift) valgt:

Regionstyret:
•  Regionleder:  Magnhild Sørbotten
•  Nestleder: Karl Haakon Sævold 
•  Styremedlem: Ingrid Njerve 
•  Styremedlem: Gunjit Pahil
•  Styremedlem: Inger-Lise Kristiansen 
•  Styremedlem: Øyvind Gerhardsen 
•  Styremedlem: Sadia Jabeen Iqbal
•  1. varamedlem: Hans Jørn Næss
•  2. varamedlem: Jan Tore Berg 
•  3. varamedlem: Arild Engen

Nasjonal lederkonferanse
Nasjonal lederkonferanse ble avholdt i oktober. Fra 
NHF Oslo møtte: Øyvind Gerhardsen.
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Årsmøtet

Regionstyret

Administrasjonen

Lokallag

Bydelslag Landsforeningslag Direktemedlemmer
(uten tilhørighet i lag)

Norges Handikapforbund 
Ungdom Oslo

Råds- og brukerrepresentanter

Organisasjonskart
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Reidar Sundby (leder)
Sadia Jabeen Iqbal (nestleder)
Grete Flattun (vara)

Råd for funksjonshemmede 
(bydelsnivå)
Sagene - Marius Korsell, 
Søndre Nordstrand – Randi Halden 
Larsen (nestleder), Henriette Felix 
Bjerke - Øyvind Gerhardsen, Arild 

Engen, Gunhild Bottolfsen (vara)
Gamle Oslo - Oddvar Skogsletten, 
Monica Haugen (leder), Ørjan Grut 
(vara) 
Grorud - Rina Wesenberg (leder)
Ullern – Ingrid Njerve 
Vestre Aker - Reidar Sundby,  
Egil Arnesen 
Østensjø – Jan-Egil Wigen Aasterud 
Nordre Aker – Johannes Loftsgaard 

Nordstrand - Solveig Johanssen (leder)
Stovner - Ewy Halseth og  
Olav Eilifsen (vara) 
Alna – Inger Lise Kristiansen

Rådet for flerkulturelle minoriteter:
Sadia Jabeen Iqbal, fast medlem 
Nikita Amber Abbas, (vara)

Lokallag

Bydelslag
• NHF Alna,  

Leder: Søren Kjendlie, 93 medlemmer
• NHF Bjerke,  

Leder: Else Thune, 40 medlemmer
• NHF Sagene,  

Leder: Inger-Lise Kristiansen, 56 medlemmer
• NHF Ullern,  

Leder: Steinar Hammerstad, 32 medlemmer
• NHF Vestre Aker,  

Leder: Egil Arnesen, 68 medlemmer

Landsforeningslag
• Arbeidsmiljøskaddes Landsforening Offshore,  

Leder: Fred Eide, 84 medlemmer
• Arbeidsmiljøskaddes Landsforening Oslo,  

Leder: Geir Werner, 25 medlemmer
• Handikappede Barns Foreldreforening,  

Leder: Rikke Danielsen, 290 medlemmer
• Landsforeningen for ryggmargsskadde Øst,  

Leder: Ingrid Njerve, 298 medlemmer
• Landsforeningen for amputerte,  

Leder: Arve Birkely, 79 medlemmer
• Landsforeningen for polioskadde,  

Leder: Bjørn Olav Rosseland, 198 medlemmer
• Landsforeningen for kvinner med bekkenleddsmerter,  

Leder: Vibeke Helander Bolstad, 103 medlemmer

Rådet for personer med funksjonsnedsettelser i Oslo kommune 
(sentralt)
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Ulike samarbeid
I NHFs strategi «Sammen om en ny tid» står det 
tydelig at organisasjonen skal arbeide for å finne 
alliansepartnere og samarbeidspartnere som gjør 
at vi står sterke som organisasjon. Vi har derfor et 
utstrakt samarbeid med mange ulike organisasjoner og 
bedrifter.

Samarbeids- og alliansepartnere omfatter  
blant andre:

Organisasjoner
• Norges Blindeforbund
• Norges Idrettsforbund
• Norsk Forbund for Utviklingshemmede 
• Redd Barna*
• Funksjonshemmedes Fellesorganisasjon (FFO) 
• FRI 
• Diskrimineringshjelpen og Meglingsbenken 

(DiMe)
• Aksjonsgruppen La oss ta fortauene tilbake

Bedrifter:
• Scandic*
• Microsoft 
• Ruter 
• Prima Assistanse
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NHF Oslo har gjennom flere år hatt et nært 
samarbeid med hotellkjeden Scandic når det 
gjelder rekruttering av mennesker med nedsatt 
funksjonsevne. 

Scandic har et årelangt engasjement for å sikre 
mangfold i egne rekker, og har i samarbeid med 
NHF Oslo forsøkt en rekke ulike virkemidler 
for å få søkere med nedsatt funksjonsevne til 
bedriftens mange ulike stillinger. 

Tidligere har man ofte lagt dette i forbindelse 
med FN-dagen for funksjonshemmede 3. 
desember, men man forsøkte i 2022 å flytte 
arrangementet til 30.3 for å se om bedre 
fremkommelighet og tilgjengelighet både 
værmessig og i form av at man unngår kollisjon 
med en stor dag i handikapbevegelsen kan gjøre 
at enda flere potensielle arbeidstakere med 
nedsatt funksjonsevne kan få utbytte av tilbudet. 
Dagen var hyggelig, og vi fortsetter samarbeidet.

Samarbeid med Scandic
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Helse, likeperson og rehabilitering 
Vi mottar årlig midler fra Helse Sør-Øst til 
å rekruttere, utvikle og arbeide med helse, 
likeperson og brukermedvirkning. Av disse 
midlene blir noe gitt videre til lokallagene som 
arbeider med likepersonsarbeid, helsefaglig 
oppfølging og konferanser. De resterende 
midlene går til administrative oppgaver knyttet 
til spesialisthelsetjenesten og arbeidet til 
rettighetskonsulenten. Videre samarbeider vi 
med Samarbeidsorganet av funksjonshemmedes 
organisasjoner (SAFO) rundt oppfølging av 
kommunalerådsrepresentanter og bruker-
representanter innen helse og NAV. Vår oppgave 
er sikre opplæring og utvikling av oppnevnte 
representanter. SAFO består av NHF (Norges 
Handikapforbund) NFU (Norsk Forbund for 
utviklingshemmede) og FNDB (Foreningen Norges 
Døvblinde). 

Likepersonarbeidet foregår i all hovedsak 
gjennom landsforeningene, som er diagnoserettet. 
Regionkontoret har bistått med å legge til rette 
for arbeidet, og har vært med på å utbetale 
tilskudd til arbeidet.. I tillegg til det organiserte 
likepersonarbeidet foregår det også svært mye 
uformell likepersonsaktivitet i regionen, gjennom 
samtaler og erfaringsutveksling på både fysiske 
og digitale møteplasser og arrangementer. Det 
blir drevet organisert likepersonsarbeid i følgende 
landsforeningslag: Landsforeningen for polioskadde 
Oslo, Landsforeningen for ryggmargsskadde Øst/Oslo, 
Landsforeningen for kvinner med bekkenleddsmerter 
Oslo, Handikappede Barns Foreldreforening 
Oslo, Arbeidsmiljøskaddes Landsforening Oslo, 
Landsforeningen for nakkeskadde Oslo og 
Landsforeningen for Amputerte Oslo/Akershus.

Rettighetskonsulenten i NHF Oslo, Elisabeth 
Wilhelmsen, er utdannet sosionom og jobber i 50% 
stilling. Hun bistår medlemmer i saker som de måtte 
trenge hjelp med, og de vanligste temaene dette året 
har vært BPA, borettslag og parkering. 

Rettighetskonsulentens arbeid gjøres mulig blant annet 
med Helse Sør-øst-midler. Selv om ingen av sakene 

har hatt spesialisthelsetjenesten som hovedtema, er 
det ofte elementer av spesialisthelsetjenesten i mange 
saker. Mange tar kontakt med rettighetskonsulenten 
etter å ha vært innlagt i spesialisthelsetjenesten. Dette 
gjelder også pårørende. Det handler også for den 
enkelte om å bli trygg på sin egen rolle i samhandling 
med spesialisthelsetjenesten og kommunale tjenester. 
Vi støtter våre medlemmer i deres rettigheter ovenfor 
blant annet helsevesenet og kommunale helse- og 
omsorgstjenester.  

I 2022 har det vært 45 enkeltsaker, noe som er en 
nedgang sammenlignet med fjoråret hvor det var 
57. BPA er det temaet som har hatt størst antall 
henvendelser i 2022. Temaene etter det, i antall 
henvendelser, var HC-kort og borettslag. 

Det at det har kommet flere henvendelser knyttet 
til parkeringstillatelser er ikke overraskende. 
Dette fordi det har blitt vanskeligere å få innvilget 
parkeringstillatelse i Oslo kommune. Vi jobber 
interessepolitisk med dette punktet. 

I år satte vi spørsmål knyttet til borettslag i en egen 
kategori. Dette fordi det var mange flere saker enn 
tidligere som dreide seg om konkrete problemer rettet 
mot borettslaget, enten mot det enkelte styret eller 
boligbyggelag. Tidligere havnet disse sakene innunder 
bolig-kategorien. 

Organisasjonstilknytning 
Av dem som har oppgitt organisasjonstilknytning, er 
det Landsforeningen for Polioskadde i Oslo som er den 
største. Den nest største er NHF Alna. 

Generelt arbeid 
I tillegg til enkeltsakene deltar rettighetskonsulenten 
på alle fellesmøter i regionen og i NHF, og på de fleste 
arrangementer i NHF Oslo. Rettighetskonsulenten 
har også bidratt opp mot Ruter og andre 
samarbeidspartnere, deltatt i panelsamtale om 
funksjonsassistanse i regi av Uloba, vært til stede i 
dialogmøte om BPA-ordningen i Oslo kommune, 
samt bidratt i NHF sitt arbeid med NOUen om BPA-
ordningen ”Selvstyrt er velstyrt”. 

Erfaringer fra for eksempel BPA-sakene til 
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enkeltmedlemmer anonymiseres og tas med i det 
interessepolitiske arbeidet. 

For fullstendige halvårsrapporter kan NHF Oslo 
kontaktes.

Temamøte om helsefellesskap
5. april inviterte vi rådsrepresentanter og 
brukermedvirkere til temamøte, vi hadde fått innspill 
om å snakke om samhandlingsreformen. Dette var 
reformen som ble avsluttet i 2016, det nye begrepet 
er «helsefellesskap». Odvar Jacobsen, nestleder i 
brukerutvalget i helse sør-øst, holdt innledning om 
teamet. 

Kommunikasjon
God kommunikasjonsflyt mellom tillitsvalgte, lokallag 
og administrasjon er en forutsetning for en samlet 
organisasjon med et helhetlig og tydelig budskap 
utad, som igjen er en forutsetning for interessepolitisk 

gjennomslag. Det å møtes ansikt til ansikt på kurs 
og samlinger er viktig i denne forbindelse, men også 
god kommunikasjon med medlemsmassen generelt 
og oppmerksomhet i mediene er viktige aspekt. I 
tillegg ser organisasjonen nødvendigheten av god 
kommunikasjon med politikere og byråkrati, for at 
de demokratiske prosessene i samfunnet skal kunne 
opprettholdes på en god måte. En helhetlig og samlet 
kommunikasjon utad til medier og sosiale medier er 
også et viktig fokusområde for oss. NHF Oslo ønsker 
å fremstå som samarbeidsvillige og løsningsorienterte, 
og søker å unngå den tradisjonelle «offerrollen» 
funksjonshemmede ofte blir tildelt i media.

Quarten - nyhetsbrevet
Stadig flere melder seg på vårt digitale nyhetsbrev 
Quarten, som har tatt over for det gamle 
medlemsbladet i papirform. Her får du info om ting 
som har skjedd i NHF Oslo, så vel som andre relevante 
hendelser og nyheter.
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Nettsiden 
Med overgangen til nyhetsbrev har nettsiden blitt en 
mer aktuell og levende side for medlemmene våre. 
Tanken er at dette er en «buffet» hvor interesserte 
finner alt som er aktuelt og relevant i tilknytning til 
regionens arbeid. 

Aktuelle saker – her er målet at det skal publiseres 
en sak ukentlig. Disse sakene er i tillegg sakene 
som publiseres i nyhetsbrevet (fungerer som en 
landingsside). I tillegg er nettsiden et sted for 
informasjon om organisasjonens sammensetning, 
prinsipper og fokusområder. 

Nyhetsbrevet Quarten har en sentral plass på forsiden, 
hvor man også finner tidligere utgaver av bladet 
Quarten. Nytt av året er en egen knapp til informasjon 
om «Din rettighetskonsulent». Vi har også fått laget 
en automatisk feed som mater inn siste innlegg på 
Facebook på nettsiden. Her finner man også nå siste 
blogginnlegg fra Oslo F. Nettsiden til NHF Oslo har 
med andre ord blitt et sted hvor man finner alt på et 
sted, samt at siden har blitt mer aktuell og et sted man 

bør sjekke innom om man vil vite hva som rører seg 
hos NHF Oslo. 

Internkommunikasjon
I 2022 har internkommunikasjon primært foregått via 
e-post, samt en del i grupper på Facebook/Messenger 
og på Teams. Organisasjonskonsulenten, regionleder 
og vår interessepolitiske rådgiver har hatt jevnlig 
kontakt med våre tillitsvalgte og brukerrepresentanter 
i de forskjellige rådene og utvalgene, primært via 
e-post, Facebook/Messenger og per telefon. Vi bruker 
også en del ressurser på å ta imot henvendelser 
og videreformidle kontakt til både Pasient- og 
brukerombudet, FFOs rettighetssenter, Jussbuss og 
Likestillings- og diskrimineringsombudet. 

Egen blogg – Oslo F
Vi publiserer ca. ett innlegg i måneden på 
bloggplattformen Oslo F, og ved siden av bloggen har 
vi også Twitter-kontoen @Oslo_F. Oslo F skal være en 
tverrpolitisk og tverrorganisatorisk arena for å løfte 
stemmene til personer med funksjonsnedsettelser, 
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enten det er innlegg av politisk, personlig eller 
kulturell art. Det langsiktige målet er at vi skal få svært 
mange lesere og at vi skal kunne få annonseinntekter 
fra bloggen. Å skrive for bloggen krever ikke 
organisasjonstilhørighet i NHF. For at bloggen skal nå 
ut til stadig nye lesere er det viktig å spre den via nye 
digitale kanaler og flater. Bloggen er gjort tilgjengelig 
på nettsiden til NHF Oslo, samt at blogginnlegg fra 
Oslo F er en naturlig del av nyhetsbrevet som sendes ut 
fire ganger i året. Adressen er oslof.no.

Facebook 
Facebook-sider hjelper bedrifter, organisasjoner og 
merkevarer med å dele hendelsene deres og komme i 
kontakt med folk. Totalt har vi 2200 følgere per 31.12-
22. 

Det er ikke noe mål for NHF Oslo å ha flest mulig 
følgere, men det er et mål at flest mulig som har en 
tilknytning til eller interesse for vårt arbeid «liker»/
følger oss. Facebook brukes til å spre informasjon om 
våre arrangementer, få innspill fra medlemmer, samt få 

ut informasjon om ting som rører seg innen politikken 
på vårt område. 

Facebooksiden er en kanal der vi søker å nå 
både medlemmer, alliansepartnere og mulige 
nye medlemmer, men også politikere, byråkrater 
og alle andre som har interesse av våre saker og 
problemstillinger - eksempelvis media. Terskelen 
for å legge ut saker er lav. I gjennomsnitt legges det 
ut saker/kommentar/linker flere ganger i uken. Selv 
om Facebook er lett tilgjengelig og en kanal som er 
enkel å bruke, er det viktig å huske at man aldri vet 
hvor mange følgere av en post med viktig innhold 
når. I gjennomsnitt har en bruker av Facebook 120 
meter med innhold, som daglig konkurrerer om 
plass i «feeden» din. Det innholdet du engasjerer 
deg og responderer på med lesetid, klikk, deling og 
kommentarer er det som blir foretrukket som innhold 
i feeden din. Denne utvelgelsen gjør Facebooks 
algoritmer basert på aktiviteten din. Dette betyr at 
NHF Oslo som avsendere har liten kontroll på hvem 
som får se hva av postene vi legger ut på Facebook. Det 

Organisasjon

https://www.oslof.no/
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er derfor viktig at aktuelle og viktige saker også blir 
gjort tilgjengelige på nettsiden. 

Både kommunikasjonsrådgiveren, 
organisasjonskonsulenten, den interessepolitiske 
rådgiveren, regionkontorlederen og regionlederen 
har administratorrettigheter til siden. I tillegg har 
nestleder Karl Haakon Sævold redaktørrettigheter. 
Kommunikasjonsrådgiveren tar ansvaret for å 
overvåke Facebooksiden og aktiviteten der også på 
kveldstid og i helgene, for å sikre at uønsket stoff ikke 
blir lagt ut i vårt navn/på vår vegg. 

Vi lager også egne arrangementer og reklamerer for 
disse i forbindelse med arrangementer, eksempelvis 
med DIT-konferansen, Oslo funker-møter og 3. 
desember-markeringer. I 2022 har vi brukt streaming-
verktøyet Streamyard til flere arrangementer, hvor 
streamingen går direkte ut på Facebooksiden. Dette er 
et flott og brukervennlig verktøy, og som er effektivt 
kommuniserer direkte med våre medlemmer. 

YouTube
NHF Oslo har egen Youtube-kanal, der vi legger ut de av 
våre arrangementer som blir filmet, dersom de ikke er 
streamet gjennom Facebook. Kanalens nettadresse er: 
youtube.com/channel/UCtZSlFeH4Ppv7lZtbtXWYYA

https://www.youtube.com/channel/UCtZSlFeH4Ppv7lZtbtXWYYA


Medieliste 2022
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TT 
«Frykter funksjonshemmede får 
dårligere kjøretilbud: – En dårlig 
idé». 21.08.22, Dagsavisen 

«Rødt vil gjøre TT-reiser mye 
billigere». 
28.11.2022, Handikapnytt.no

«Det blir lavere priser for TT-
reiser i Oslo». 
29.11.2022, Handikapnytt.no

«Han kommer seg ikke noe sted 
uten spesialtransport. Siden 
Ruter overtok, har det vært 
kaos». 29.08.22, Aftenposten

«Ruter sliter med transport av 
sårbare grupper i Oslo». 
17.09.22, NRK Oslo og Viken

«Kåre må vente 20 minutter 
i telefon når han bestiller 
rullestolvennlig bil. – Rett 
og slett diskriminering av 
handikappede». 
12.08.22, Vårt Oslo

St. Hallvard
«To personer som brenner 
for mennesker med 
funksjonsnedsettelser fikk St. 
Hallvard-medaljen». 
22.03.22, Vårt Oslo

«Fikk Oslos høyeste utmerkelse 
for arbeid for personer med 
funksjonsnedsettelse: – Fortsatt 
en lang vei å gå». 
18.03.22, Avisa Oslo

Regionleder gjest i 
Fokostsending NRK.  
17.03.22, NRK Oslo og Viken

«Oslos høyeste utmerkelse 
til kampen for likestilling og 
mangfold». Handikapnytt, 17.03.22

Arbeidsliv
«Handikapforbundet reagerer 
på stillingsannonse: Kommunal 
etat krever at søkere må kunne 
gå 15.000 skritt hver dag». 
08.10.22, Vårt Oslo

«Andrea (25) søkte over 200 
stillinger før hun landet sin 
første faste jobb». 
23.10.22, Avisa Oslo

Holdninger og innsikt
«Direktørene fikk en aha-
opplevelse da de fulgte en 
rullestolbruker på bussen». 
Handikapnytt 03.01.22

«HC-toalettet var stengt for 
Amir. Det som befant seg på 
innsiden får Ruter og Boreal til å 
legge seg langflate». 
11.10.22, Avisa Oslo

Manglende universell 
utforming og tilgjengelighet 
«Reagerer sterkt på at 
Ruters elferger ikke sikrer 
fremkommelighet for 
funksjonshemmede: — 
Kollektivtrafikken skal være for 
alle». 17.07.22, Vårt Oslo

«Annie (41) og May Kristina (35) 
ville se hockeykamp på Jordal 
Amfi, men rullestolplassene var 
bare på hjemmetribunen:  
– Diskriminerende».  
15.09.22, Vårt Oslo

Lekeplasser og miljø.
NRK Dax 18, 03.10.22

NRK P2 Nyhetsmorgen 03.10.22

NRK Oslo og Viken Distriktsnyheter 
03.10.22

«125 mill til universell 
utforming». NRK1 Oslo og Viken 
Distriktsnyheter 15.09.22

«Nasjonalmuseet for alle?». 
NRK Nyhetsmorgen og NRK 
Dagsrevyen 30.06.22

«For rullestolbruker Ida (26) er 
det en risikosport å komme seg 
på t-banen». 04.11.22, Vårt Oslo

«Jobber for ryddige og åpne 
fortau – fikk NHF Oslos 
hederspris». Handikapnytt 19.10.22

Parkering og HC-kort
«Fikk først avslag på HC-
parkering: – Man skal ikke måtte 
kjempe så hardt for dette». 
13.10.22, Aftenposten

Regionleder som  
Aftenpostens Oslo-spaltist
«Ikkje alle får komme heim 
til jul». Om unge på sykehjem og 
motvilje mot å gi nok BPA-timer 
15.12.2022

«Oslos kollektivtrafikk er ikkje 
for alle». 22.11.22

«Det kallast «Oslos lykkelegaste 
kvadratmeter. Men ikkje alle 
er velkomen». Om manglande 
universell utforming av nye 
lekeplasser. 21.10.22

«Det trengst ein ny 
likestillingskamp i skulen. 
Men den kan ikkje vere 
kjønnsbasert». 09.09.22

«Det er utrygt og vanskeleg 
å vere gåande i Oslo. No må 
politikarane ta eit kraftfullt 
grep». 02.06.22

«Handikapplassar måtte vika for 
nytt sykkelfelt. Det er ikkje første 
gong det skjer i Oslo». 28.4.22

https://www.dagsavisen.no/oslo/nyheter/2022/08/21/frykter-funksjonshemmede-far-darligere-kjoretilbud-en-darlig-ide/
https://www.handikapnytt.no/vil-gjore-tt-reiser-mye-billigere/
https://www.handikapnytt.no/det-blir-lavere-priser-for-tt-reiser-i-oslo/
https://www.aftenposten.no/oslo/i/8Q34Rx/han-kommer-seg-ikke-noe-sted-uten-spesialtransport-siden-ruter-overtok-har-det-vaert-kaos?fbclid=IwAR0AZP6U6BIm34wU_pQZjWvoytESMWx_ly2CkTJEEfoyjf8oqmj5g51PukE
https://www.nrk.no/osloogviken/ruter-sliter-med-transport-av-sarbare-grupper-i-oslo-1.16103371
https://vartoslo.no/knut-martin-loken-kare-alme-magnhild-sorbotten/kare-ma-vente-20-minutter-i-telefon-nar-han-bestiller-rullestolvennlig-bil-rett-og-slett-diskriminering-av-handikappede/395127
https://vartoslo.no/aashild-korsgaard-magnhild-sorbotten-norges-handikapforbund/to-personer-som-brenner-for-mennesker-med-funksjonsnedsettelser-fikk-st-hallvard-medaljen/363963
https://www.ao.no/fikk-oslos-hoyeste-utmerkelse-for-arbeid-for-personer-med-funksjonsnedsettelse-fortsatt-en-lang-vei-a-ga/s/5-128-276398
https://www.nrk.no/osloogviken/st.-hallvard-medaljen-til-forkjempere-for-funksjonsnedsatte-1.15896362
https://www.handikapnytt.no/oslos-hoyeste-utmerkelse-til-kampen-for-likestilling-og-mangfold/
https://vartoslo.no/bymiljoetaten-handikapforbundet-magnhild-sorbotten/handikapforbundet-reagerer-pa-stillingsannonse-kommunal-etat-krever-at-sokere-ma-kunne-ga-15000-skritt-hver-dag/408398
https://www.ao.no/andrea-25-sokte-over-200-stillinger-for-hun-landet-sin-forste-faste-jobb/s/5-128-399969
https://www.handikapnytt.no/direktorene-fikk-en-aha-opplevelse-da-de-fulgte-en-rullestolbruker-pa-bussen/
https://www.ao.no/hc-toalettet-var-stengt-for-amir-det-som-befant-seg-pa-innsiden-far-ruter-og-boreal-til-a-legge-seg-langflate/s/5-128-393463
https://vartoslo.no/blindeforbundet-boreal-bydel-ullern/reagerer-sterkt-pa-at-ruters-elferger-ikke-sikrer-fremkommelighet-for-funksjonshemmede-kollektivtrafikken-skal-vaere-for-alle/390672/
https://vartoslo.no/annie-nielsen-bydel-gamle-oslo-jordal-amfi/annie-41-og-may-kristina-35-ville-se-hockeykamp-pa-jordal-amfi-men-rullestolplassene-var-bare-pa-hjemmetribunen-diskriminerende/402008/
https://radio.nrk.no/serie/dagsnytt-atten/sesong/202210/NMAG03019622
https://radio.nrk.no/serie/nyhetsmorgen/sesong/202210/NPUB32019622#t=39m37s
https://radio.nrk.no/serie/nyhetsmorgen/sesong/202210/NPUB32019622#t=39m37s
https://radio.nrk.no/serie/nyhetsmorgen/sesong/202210/NPUB32019622#t=39m37s
https://tv.nrk.no/se?v=NNFA05063022&t=1207s
https://tv.nrk.no/se?v=NNFA05063022&t=1207s
https://vartoslo.no/blindern-forskningsparken-ida-hauge-dignes/for-rullestolbruker-ida-26-er-det-en-risikosport-a-komme-seg-pa-t-banen/
https://www.handikapnytt.no/jobber-for-ryddige-og-apne-fortau-fikk-nhf-oslos-hederspris/
https://www.aftenposten.no/norge/i/bgn753/fikk-foerst-avslag-paa-hc-parkering-man-skal-ikke-maatte-kjempe-saa-hardt-for-dette
https://www.aftenposten.no/meninger/debatt/i/Q7r0nq/ikkje-alle-faar-kome-heim-til-jul
https://www.aftenposten.no/meninger/debatt/i/Q7r0nq/ikkje-alle-faar-kome-heim-til-jul
https://www.aftenposten.no/meninger/debatt/i/Q7r0nq/ikkje-alle-faar-kome-heim-til-jul
https://www.aftenposten.no/meninger/kommentar/i/dw4MQw/oslos-kollektivtrafikk-er-ikkje-for-alle
https://www.aftenposten.no/meninger/kronikk/i/VPP5kW/det-kallast-oslos-lykkelegaste-kvadratmeter-men-ikkje-alle-er-velkomen
https://www.aftenposten.no/meninger/kronikk/i/VPP5kW/det-kallast-oslos-lykkelegaste-kvadratmeter-men-ikkje-alle-er-velkomen
https://www.aftenposten.no/meninger/kronikk/i/VPP5kW/det-kallast-oslos-lykkelegaste-kvadratmeter-men-ikkje-alle-er-velkomen
https://www.aftenposten.no/meninger/kommentar/i/bgKqwg/det-trengst-ein-ny-likestillingskamp-i-skulen-men-den-kan-ikkje-vere-kjoennsbasert
https://www.aftenposten.no/meninger/kommentar/i/Jxdb37/det-er-utrygt-og-vanskeleg-aa-vere-gaaande-i-oslo-no-maa-politikarane-ta-eit-kraftfullt-grep
https://www.aftenposten.no/meninger/kommentar/i/MLr0oB/handikapplassar-maatte-vika-for-nytt-sykkelfelt-det-er-ikkje-foerste-gong-det-skjer-i-oslo
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NHF Oslo

Administrasjon
og økonomi

Den daglige driften av organisasjonen skjer fra lokaler i 
Galleri Oslo. NHF Oslo har i 2022 hatt totalt 10 ansatte. 
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Jørgen Foss,  
regionkontorleder:  
Leder den daglige driften av kontoret og ansvarlig for 
økonomi, personal og administrasjon. Ansvarlig for 
vårt arbeid i SAFO. 

Elin Vang Kristiansen,  
tilgjengelighetsrådgiver:  
Fagansvarlig for universell utforming og 
tilgjengelighet. Jobber tett opp mot kommunale, 
private og statlige foretak for å sikre universell 
utforming.

Bianca Bernhoft Løkkeberg,  
interessepolitisk rådgiver:  
Fagansvarlig for vårt interessepolitiske arbeid i 
samarbeid med regionleder. Skriver høringssvar og 
jobber tett opp mot de politiske miljøene. Har også 
ansvar for konferanser, og vårt arbeid rettet mot 
funkiskompetanse rettet mot kulturlivet.

Ola Harald Svenning,  
organisasjonskonsulent:  
Fagansvarlig for organisasjon og utvikling. Følger 
organisasjonsarbeidet og utviklingen av denne 
regionen. Har ansvar for vårt arbeid rettet mot 
funkiskompetanse, og fokus på samferdsel. Gikk over 
som daglig leder i Funkiskompetanse AS 01.10.22. 

Andrea Bruer,  
organisasjonskonsulent:  
Fagansvarlig for organisasjon og utvikling. Følger 
organisasjonsarbeidet og utviklingen av denne 
regionen. Fra. 05.12.22. 

Elisabeth Wilhelmsen,  
rettighetskonsulent:  
Fagansvarlig for vårt arbeid med rettigheter, 
rehabilitering, BPA og helse. Følger opp og hjelper 
medlemmer som har behov for bistand. Gjennomfører 
fagrelaterte møter. 

Eirik Riise,  
kampanjerådgiver:  
Fagansvarlig for arbeidet som retter seg mot  
hatefulle ytringer. Leder «sekretariatet» for  
Stopp Hatprat kampanjen. 

Monika Kochowicz,  
kampanjerådgiver:  
Arbeider med fagområdet «Stopp Hatprat». Sørger for 
workshop og kampanjearbeid. Vikar. 

Amanda Anwar,  
kampanjerådgiver:  
Vikar for Monika Kochowicz siden sommeren.

Administrasjon
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Ida C. Freng,  
kommunikasjonsrådgiver:  
Fagansvarlig for kommunikasjon, informasjon både 
internt og eksternt. Redaktør av medlemsblad, nettside 
og andre relevante kommunikasjonsflater. 

Johanne Prøis Fearnley,  
praktikant Stopp Hatprat: 

Det tilstrebes likestilling mellom kjønnene når det 
gjelder ansettelser, lønns- og arbeidsbetingelser og ved 
sammensetning av styret og utvalg. Per 31.12.2022 
er det tre menn og fem kvinner med ansettelse ved 
kontoret. Tre av tre varamedlemmer er menn. Alle 
varaer innkalles til alle styremøter. Flere av de ansatte 
har funksjonsnedsettelser. Arbeidsmiljøet anses 
som godt. Sykefraværet utgjør 1,4%. Totalt utgjorde 
arbeidsinnsatsen 6,10 årsverk i 2022. Arbeidsstokken 
er imidlertid ansatt og lønnet fra NHF sentralt. Det 
har ikke blitt rapportert om skader eller ulykker på 
arbeidsplassen. 

Økonomi
NHF Oslo ender året med et underskudd før 
finansinntekter på kr 2 082 927,- . Likevel er det ingen 

dramatikk i dette. Etter mange år med gode inntekter 
på finansplasseringer gir den urolige situasjonen i 
verden i år et negativt resultat, totalt går regionen ut 
med et underskudd på kr 3 815 446,-. Regionen jobber 
for å bli økonomiske bærekraftige, etter styrevedtak 
fra 2020. Det betyr at vi hele tiden jobber med å finne 
inntektskilder som sikrer driften og arbeidet for full 
likestilling. I 2022 fikk vi støtte fra Oslo kommune, 
Helse Sør-Øst, Barne- ungdoms og familiedirektoratet 
(Bufdir), og Kultur- og likestillingsdepartementet. 
Vi mottok også kompensasjon for strømstøtte. Totalt 
mottok vi 2 262 628,- i tilskudd i 2022. Vi er svært 
takknemlige for alle som har bidratt til at arbeidet vårt 
er mulig. Pengene er brukt i tråd med de søknader som 
er sendt og gjennomgått av revisor. 

Norges Handikapforbund Oslo er sekretariat for Stopp 
Hatprat kampanjen i Norge, og en del av de eksterne 
midlene som regionen får, er øremerket dette arbeidet 
mot hatefulle ytringer. 

Regionen har per 31.12.22 eiendeler verdt kr. 83 828 
105,- Dette er midler som er plassert i forvaltning hos 
DNB og eiendom i Folke Bernadottes vei 2.
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Folke Bernadottes vei 2
NHF Oslo eier per 31.12.2022 ni leiligheter, 
et barnehagelokale med uteområder, samt 
et fjernlager i Folke Bernadottes vei 2 på 
Kringsjå. Leilighetene i sameiet leies ut. 

Vaset 
NHF Oslo eier feriestedet Nordviste på Vaset i 
Vestre Slidre kommune. Tomten er på 6,5 mål 
med to hytter med til sammen 25 sengeplasser. 
Hyttene leies av medlemmer, organisasjoner 
og andre. Stedet som ble etablert tilbake 
på 50-tallet har behov for oppgradering. 
NHF Oslo har det daglige ansvaret for 
utleieaktiviteten, i samarbeid Joker Vaset. 
Vaset ble ikke utleid siste del av 2022, pga. 
vedlikeholdsbehovet.

Schweigaardsgate 12
NHF Oslo leier kontorer i Schweigaardsgate 
12 på Galleri Oslo sammen med Norges 
Handikapforbund, Norges Handikapforbund 
Ungdom, Norges Handikapforbund Øst, Stopp 
Hatprat og Diskrimineringshjelpen og  
Meglingsbenken (DIME). Kontorene er også 
et samlingspunkt for tillitsvalgte og innehar 
også et eget funkisbibliotek.

Eiendommer
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